
 

 

         PROTOKÓŁ NR LVII/1/2009 
z LVII sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 23 czerwca 2009 r. 
w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 
 

Na ustawowy stan 34 radnych w LVII sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło 31 
radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu/. 
                                                              
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – dokonał otwarcia LVII sesji Rady 
Miasta Rzeszowa i prowadził obrady. Powitał radnych oraz: 
-    Pana Adama Rusinka – Prezesa Asseco Resovia, 
-    Pana Bartosza Górskiego – Wiceprezesa Asseco Resovia, 
- Pana Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
- Pana Marka Ustrobińskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
- Pana Henryka Wolickiego - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
- Pana Stanisława Sienko - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
- Pana Marcina Stopę – Sekretarza Miasta Rzeszowa 
      /lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu/, 
- Przedstawicieli Rad Osiedlowych /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu/, 
- Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta 

oraz jednostek współdziałających z Miastem, a także przybyłych mieszkańców /lista 
obecności stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 
 Przedstawił proponowany porządek obrad LVII sesji Rady Miasta Rzeszowa 
/załącznik nr 5 do protokołu/. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr 
LVII/13/2009/. 
 

2. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji 
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
/druk nr LVII/14/2009/. 

 
3. Uchwała w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Rzeszowa w sprawie zaciągania 

zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę 
ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr LVII/15/2009/. 

 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu w 2009 roku /druk nr LVII/8/2009/. 
 

5. Uchwała w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowych /druk nr 
LVII/9/2009/. 

 
6. Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Gospodarki Zasobem 

Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok /druk nr LVII/10/2009/. 
 



 

 

7. Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr LVII/11/2009/. 

 
8. Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Powiatowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr LVII/12/2009/. 
 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na czas 
nieoznaczony /druk nr LVII/5/2009/. 

 
10. Uchwała w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 1 w Rzeszowie oraz 

Technikum Uzupełniającego Nr 1 w Rzeszowie /druk nr LVII/1/2009/. 
 

11. Uchwała w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 3 w Rzeszowie 
/druk nr LVII/2/2009/. 

 
12. Uchwała w sprawie rozwiązania Zespołu Placówek Oświatowo-Wychowawczych 

w Rzeszowie oraz likwidacji Ogniska Pracy Pozaszkolnej w Rzeszowie i Ogrodu 
Jordanowskiego Nr 1 w Rzeszowie /druk nr LVII/3/2009/. 

 
13. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość i warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 
wynagrodzenia, sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania niektórych innych 
składników wynagrodzenia oraz nagród /druk nr LVII/4/2009/. 

 
14. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu 

„Młodzież w Działaniu” Akcja 1 – Młodzież dla Europy 1.1 – Wymiana Młodzieży 
/druk nr LVII/6/2009/. 

 
15. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach Programu 

„Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci /druk nr LVII/7/2009/. 
 

16. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa z dnia 27 listopada 2007 r. 
w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa. 

 
17. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 
18. Zapytania i interpelacje. 

 
19. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – na prośbę Pani Janiny Filipek – 
Skarbnika Miasta, zwrócił się do Rady Miasta o zmianę kolejności projektów uchwał 
w porządku obrad sesji i rozpatrzenie: 

- w pkt 1 - projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji 
przedmiotowych /druk nr LVII/9/2009, 

- w pkt 2 – projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu Podkarpackiemu w 2009 roku /druk nr LVII/8/2009/, 

-  w pkt 3 – projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk 
nr LVII/13/2009/. 



 

 

Następnie poinformował, że wpłynęły następujące wnioski Prezydenta Miasta dotyczące 
zmiany proponowanego porządku obrad: 

1. Wniosek o wprowadzenie - w pkt 3a – uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta 
Rzeszowa na 2009 r. 

2. Wniosek o zdjęcie pkt 13 – uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa 
w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, sposób obliczania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki 
wypłacania niektórych innych składników wynagrodzenia oraz nagród. 

 
W wyniku głosowania wniosków dotyczących zmiany proponowanego porządku obrad 
sesji ustalono, że: 

 
Wniosek o wprowadzenie - w pkt 3a – uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta 

Rzeszowa na 2009 rok - został przyjęty jednomyślnie (32 głosami „za”). 
 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 13 - uchwały zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość i warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, sposób obliczania wynagrodzenia 
za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania 
niektórych innych składników wynagrodzenia oraz nagród – został przyjęty 30 głosami „za”, 
bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 

 
Zaproponowany porządek obrad ze zmianami został przyjęty bez uwag. 

 
Porządek obrad LVII sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowych /druk nr 
LVII/9/2009/. 
 

2. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Podkarpackiemu w 2009 roku /druk nr LVII/8/2009/. 
 

3. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr 
LVII/13/2009/. 

 
4. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 
5. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji 

o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
/druk nr LVII/14/2009/. 

 
6. Uchwała w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Rzeszowa w sprawie zaciągania 

zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę 
ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr LVII/15/2009/. 

 
7. Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Gospodarki Zasobem 

Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok /druk nr LVII/10/2009/. 
 



 

 

8. Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr LVII/11/2009/. 

 
9. Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Powiatowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr LVII/12/2009/. 
 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na czas 
nieoznaczony /druk nr LVII/5/2009/. 

 
11. Uchwała w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 1 w Rzeszowie oraz 

Technikum Uzupełniającego Nr 1 w Rzeszowie /druk nr LVII/1/2009/. 
 

12. Uchwała w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 3 w Rzeszowie 
/druk nr LVII/2/2009/. 

 
13. Uchwała w sprawie rozwiązania Zespołu Placówek Oświatowo-Wychowawczych 

w Rzeszowie oraz likwidacji Ogniska Pracy Pozaszkolnej w Rzeszowie i Ogrodu 
Jordanowskiego Nr 1 w Rzeszowie /druk nr LVII/3/2009/. 

 
14. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu 

„Młodzież w Działaniu” Akcja 1 – Młodzież dla Europy 1.1 – Wymiana Młodzieży 
/druk nr LVII/6/2009/. 

 
15. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach Programu 

„Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci /druk nr LVII/7/2009/. 
 

16. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa z dnia 27 listopada 2007 r. 
w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa. 

 
17. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 
18. Zapytania i interpelacje. 

 
19. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa poprosił Pana Adama 
Rusinka – Prezesa Asseco Resovia i Pana Bartosza Górskiego – Wiceprezesa tego Klubu 
o przedstawienie informacji na temat działań Klubu Siatkarskiego Asseco Resovia.  
 
Pan Bartosz Górski – Wiceprezes Asseco Resovia – przedstawił informację na temat 
działań Klubu Siatkarskiego Asseco Resovia jako elementu promocji Miasta Rzeszowa 
w sezonie 2008/2009, /informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu/. Powiedział: „Asseco 
Resovia w sezonie 2008/2009 było najbardziej medialnym klubem siatkarskim w Polsce. 
Mieliśmy 65% relacji meczów rozgrywanych przez drużynę. Na temat Asseco Resovii 
wspomniano w 5500 artykułach prasowych. Strona internetowa miała ponad 4000 odsłon. 
W rankingu internetowym zajęliśmy 3 miejsce wśród najpopularniejszych klubów 
siatkarskich. Zarówno Telewizja Rzeszów, jak i Radio Centrum miały cykliczne programy 
o siatkówce i relacjonowały na żywo wydarzenia z meczów na Podpromiu, jak 
i wyjazdowych. W Europie Zachodniej wydatki na sponsoring sportowy wynoszą 70%, zaś 
w Polsce 30%. Europa pokazała nam, że na sporcie można zarobić. Cieszy nas fakt, że 



 

 

siatkówka jest sportem rodzinnym. Ze statystyk wynika, że na mecze przychodzą całe rodziny. 
Poprzez siatkówkę promowaliśmy Miasto Rzeszów. Na stronie internetowej Asseco Resovii 
znajduje się logo miasta. We wszystkich materiałach poligraficznych np. na plakatach, 
biletach, kartach Klubu Kibica, wszędzie występuje logo Miasta „rzeszów miasto in plus”. 
Reklamujemy również Rzeszów na bilbordach i telebimach. Miasto posiadało swój 15 
sekundowy spot reklamowy przed transmisjami telewizyjnymi, które odbywały się 
w hali sportowej na Podpromiu. Promocja miasta wpisuje się w tzw. pakiet srebrny, czyli 
logo na koszulce, logo na wszystkich materiałach poligraficznych, baner w hali, logo na 
tablicach z relacji telewizyjnych. Siatkówka jest jednym z najbardziej kwantyfikowanych 
dyscyplin. Od lat prowadzone są badania, w jaki sposób sponsorzy są promowani dzięki tej 
dyscyplinie. Badania te są prowadzone każdego roku i składany jest raport sponsorski, który 
trafia do Dyrektora Wydziału Promocji. Resovia zajęła też trzecie miejsce wśród 
najpopularniejszych klubów siatkarskich w Polsce, za Skrą Bełchatów i AZS-em 
Częstochowa, w rankingu zorganizowanym przez jeden z portali siatkarskich. Cieszy nas 
wyróżnienie przez komisarzy PlusLigi naszego klubu w rankingu najlepszych widowisk 
sportowych. Asseco Resovia zajęła w nim pierwsze miejsce, a oceniano jakość organizacji 
meczów, w tym bezpieczeństwo na trybunach, oprawę meczową, organizację ruchu 
osobowego, zachowanie kibiców czy występy zespołów. To m.in. efekt współpracy z Klubem 
Kibica. Żywiołowy doping to jeden z wyróżników naszego klubu. Sporo zmieniło się także na 
linii klub - kibice. Przed sezonem postanowiono zrewolucjonizować sprzedaż biletów 
i karnetów. Dotychczasową sprzedaż w kasie zastąpiono rezerwacją internetową. 
Wprowadzono też elektroniczne bramki wejściowe, a także podobną bramkę wyjściową. 
Dodatkowo, dzięki temu mamy możliwość zablokowania miejsca i wydania nowego karnetu 
w przypadku, gdy kibic go zgubi. To kwestia wygody i bezpieczeństwa. Elektroniczne bramki 
wejściowe spowodowały, że zmienił się też sam wygląd karnetu. Dotychczasową papierową 
wersję zastąpił karnet z kodem kreskowym. Miniony sezon to też sporo nowych rzeczy, które 
rzeszowski klub zafundował kibicom. Na meczach zadebiutowała maskotka klubu Wilk Soviak. 
Odbył się też mecz prezentujący drużynę. W trakcie spotkań pojawiły się konkursy sponsorów 
Resovii, a także telebim, na którym oglądać można było powtórki akcji. 
Klub chce także wystartować w przetargu na wynajem pomieszczeń w hali, aby wykorzystać je 
na profesjonalną siłownię ze sprzętem dla wyczynowych sportowców oraz kompleks sal 
multifunkcyjnych. Zyski mają być przeznaczone na finansowanie szkolenia młodzieży. Myślę, 
że dzięki wsparciu Miasta oraz partnerów klubu jest spora szansa na zrealizowanie wielu 
z tych pomysłów.” 
 
Pan Adam Rusinek – Prezes Asseco Resovia – podziękował za pomoc udzieloną 
w minionym sezonie, za płynące zewsząd gratulacje i podziękowania, docenienie wysiłku 
siatkarzy, jak i pracowników klubu. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dodał: „Rzeszów chce się 
promować w nowoczesny sposób, a takim jest m. in. promocja poprzez sport. Z pewnością 
będziemy chcieli "wejść" w inwestycje w hali, których realizację proponują działacze Asseco 
Resovii, a także zwiększyć w przyszłorocznym budżecie środki na promocję poprzez sport.” 
 
Pani Marzena Furtak – Żebracka – Zastępca Dyrektora Wydziału Promocji, Kultury 
i Sportu UM – przedstawiła informację (ranking miast) dotyczącą życia w Rzeszowie, 
w porównaniu z  innymi miastami w Polsce /informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu/. 
Powiedziała: „W rankingu miast polskich, w których żyje się najlepiej, Rzeszów znalazł się na 
drugim miejscu. Wyprzedził m.in. Kraków, Wrocław, Gdańsk i Warszawę. Miasta oceniano 
  



 

 

w 24 kategoriach. Ponieważ nie każda z nich jest tak samo istotna, przyznano im różne wagi 
punktowe. Za najważniejsze kryterium uznano średnie dochody na członka rodziny oraz 
poziom bezrobocia. To one pozwalają bowiem ocenić, na jakim poziomie można w danym 
mieście utrzymać rodzinę. Za ważny czynnik wpływający na jakość życia uznano także ceny 
nieruchomości oraz średnią cenę zużycia metra sześciennego wody (pokazują koszty życia 
w danym mieście). Ranking pokazał, że tylko u nas aż połowa mieszkańców miasta ma 
darmowy dostęp do internetu. W Rzeszowie najkrócej czeka się na rejestrację działalności 
gospodarczej. Jest bezpiecznie. Rzeszów doskonale plasuje się w rozmaitych rankingach 
i konkursach. Miasto jest m.in. wielokrotnym laureatem konkursu „Gmina Fair Play – 
Certyfikowana Lokalizacja Inwestycji” (w 2008 r. uhonorowany nagrodą główną konkursu – 
statuetką w kategorii „duże miasto”). Rzeszów zdobył tytuł lidera w rankingu Unii Metropolii 
Polskich, dotyczącym udziału środków zagranicznych w dochodach miast. Bardzo ważnym 
wyróżnieniem było VI miejsce (w kategorii miast od 100 tys. do 300 tys. mieszkańców) 
w rankingu miesięcznika „Forbes”, ukazującym atrakcyjność miast dla biznesu. Rzeszów 
został również bardzo dobrze oceniony w raporcie firmy Fitch Rating, dotyczącym sytuacji 
finansowej i zdolności kredytowej miasta. To jednoznacznie pozytywna informacja dla 
banków i instytucji finansowych. Od ubiegłego roku ocenę ratingową Rzeszowa podniesiono 
o jeden stopień, ze stabilnej na pozytywną.” 
 
Przystąpiono do realizacji ustalonego porządku obrad LVII sesji Rady Miasta 
Rzeszowa. 
 
 
Ad. 1. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowych. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz 
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 8 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że: 
- Komisja Ekonomiczno – Budżetowa, 
- Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowych, 
w zaproponowanej wersji, została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 
 
Ad. 2. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Podkarpackiemu w 2009 roku. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 
przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 



 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Podkarpackiemu w 2009 roku, w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (28 głosami „za”). 

 
 
Ad. 3. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz 
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 10 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że: 
- Komisja Ekonomiczno – Budżetowa, 
- Komisja Rodziny i Pomocy Społecznej, 
- Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – zapytał: „Dlaczego, aż 17 zadań - na wydatkach majątkowych - 
nie zostało  wykonanych?” 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – powiedziała: „Zwrot niewykorzystanych środków 
z wydatków niewygasających opiewa na łączną kwotę 1 556 404 zł. Wykazanych jest 17 
zadań, których to dotyczy.” Następnie poprosiła Pana Adama Gajewskiego – Zastępcę 
Dyrektora Miejskiego Zarządu Dróg i Zieleni o wyjaśnienie tej kwestii.  
 
Pan Adam Gajewski – odpowiadając na pytanie, poinformował: „Zadania te są 
realizowane. Na przykładzie pierwszego z nich tj. „Obwodnica Północna” – na chwilę 
obecną dokumentacja jest już opracowana, a to, że nie została ona wykonana w ubiegłym 
roku wynika z kilku przyczyn. W trakcie realizacji tych inwestycji zmianie uległy przepisy 
środowiskowe. Opracowana dokumentacja wyszła poza zakres terenu, który był objęty 
decyzją lokalizacji drogi. Stąd wszystkie procedury wydłużyły się. Nie znaczy to jednak, że 
zadania te nie są realizowane. Przywrócenie pozwoli na dokończenie tych zadań.” 
 
Radny Pan Robert Kultys – stwierdził, że niepokoi go fakt, iż z komórek Urzędu Miasta, 
które prowadzą inwestycje, odchodzą osoby zajmujące samodzielne stanowiska budowlane, 
które są kluczowe dla prowadzenia tych inwestycji. Zapytał: „Czy w tej kwestii podjęto jakieś 
działania?’ 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – odnosząc się do 
wypowiedzi Radnego Pana Roberta Kultysa, stwierdził: „Istotnie ten problem powstał. 
Bardzo dużo inwestycji realizowanych jest z funduszy centralnych i funduszy unijnych. 
Faktem jest, że niewielu jest pracowników, którzy mają uprawnienia do pełnienia 
samodzielnych funkcji technicznych w budownictwie, czyli uprawnienia do bycia inspektorem 
nadzoru, czy kierownikiem budowy. Jesteśmy w trakcie rozmów i przyjmowania nowych 
pracowników. Mamy nadzieję, że sytuacja ta nie wpłynie negatywnie na realizację naszych 
inwestycji.” 
 
Radny Pan Andrzej Dec – poprosił o krótki komentarz do nadwyżki budżetowej. 



 

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – powiedziała: „Nadwyżka budżetowa, czyli środki, 
które pozostały z roku ubiegłego jako niewykorzystane, tworzyły się z różnych przyczyn 
i z różnych powodów. W większości były to przyczyny związane z przekroczeniem dochodów. 
Dochody planujemy na początku roku i rosną one w ciągu roku. Nie wszystkie inwestycje, 
które były zaplanowane w budżecie, udało się wykonać, a więc wystąpiło przesunięcie między 
latami, zarówno środków, jak i zadań. Nadwyżka końcowo uplasowała się na poziomie 55 mln 
zł i wszystko zostało wprowadzone do budżetu. Pierwsza część była to nadwyżka związana 
z zadaniami, których nie płaciliśmy w grudniu 2008 r. z uwagi na to, że terminy płatności były 
na styczeń, bądź luty 2009 r. Ta część była wprowadzona od razu, żeby były środki na zapłatę 
za te inwestycje, a więc przesunięcie samych płatności, a nie wykonania. Zaś część zadań to 
takie, które nie zostały w ogóle zrealizowane i były przywracane.” 
 
Radny Pan Józef Pytlak – poprosił o zakup dodatkowego samochodu dla potrzeb 
pracowników Miejskiego Zarządu Dróg i Zieleni. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zaakceptował pomysł zakupu 
samochodu dla MZDiZ. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r., 
w zaproponowanej wersji, została przyjęta 21 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych 
i 3 głosach wstrzymujących. 

 
 
Ad. 4. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz 
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 11 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wynikiem głosowania: 
za - 10 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących – 1.  
 
Radna Pani Marta Niewczas – powiedziała: „Projekt tej uchwały nie był opiniowany przez 
Komisję Sportu. Rok temu Miasto współorganizowało galę boksu i na ten cel przeznaczono 12 
tys. zł. Dzisiaj chcemy przeznaczyć 120 tys. zł. Co dostaniemy w zamian więcej jako Miasto? 
Po pierwsze - na dzień dzisiejszy, nie ma przeciwnika dla Pana Kosteckiego. Po drugie - tak 
naprawdę nie mamy żadnej gwarancji na piśmie, jeśli chodzi o transmisje telewizyjne. Dzisiaj 
lekką ręką chcemy zwiększyć 10-krotnie pieniądze na ten cel. Uważam, że ta kwota jest zbyt 
wysoka.” 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – stwierdził: „Uważam, że 120 tys. zł na galę boksu, to zbyt duża 
suma. Powinniśmy się zastanowić nad zmniejszeniem tej kwoty.” 
 
Radny Pan Robert Kultys – zabierając głos, powiedział: „Kwota 120 tys. zł, to kwota, którą 
czasami dajemy na duży klub na cały rok. Proponuję, aby kwota jaką możemy dać była 
symboliczna, co najmniej o jedno zero mniej.” 

 



 

 

Radna Pani Marta Niewczas –  zaproponowała skierowanie projektu uchwały do Komisji 
Sportu celem innego rozdysponowania środków. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zwrócił uwagę, że Komisja nie jest 
upoważniona do dzielenia pieniędzy. 
 
Pani Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej – wyjaśniła, że właściwym 
organem do podejmowania decyzji dotyczącej dzielenia i wydatkowania pieniędzy na dany 
cel jest Rada Miasta, a nie Komisja. 
 
Radny Pan Robert Kultys – zaproponował wpisanie kwoty 120 tys. zł do rezerwy 
budżetowej, natomiast ewentualne pieniądze na galę boksu przegłosować na kolejnej sesji 
(lipcowej). 
 
Radny Pan Kazimierz Greń – odnosząc się wypowiedzi Pani Janiny Załuskiej, powiedział: 
„Komisja nie ma mocy władczej, nie podejmuje uchwały, jednakże opiniuje dany projekt 
uchwały.” 
 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta – poinformował, że jeżeli podjęcie tej decyzji 
zostanie przesunięte na następną sesję, wówczas nie będzie można zorganizować przetargu na 
galę boksu. 
 
Radna Pani Marta Niewczas –  zwróciła uwagę, że środki powinny być ukierunkowane na 
kulturę fizyczną i Wydział Kultury powinien podzielić te pieniądze i przekazać – część na 
galę boksu, a część na inne sprawy. 
 
Radny Pan Andrzej Dec – zaproponował zmniejszenie proponowanej kwoty o połowę. 
 
Radny Pan Robert Kultys – przedstawił propozycje o następującej treści: 
    „1.  Kwotę 120 tys. zł przeznaczoną na Galę boksu przenieść do rezerwy, 

2. Do czasu następnej sesji (lipcowej) przeprowadzić dyskusję na ten temat w Komisji 
Sportu i podjąć decyzję odnośnie podziału tych pieniędzy.” 

 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – odnosząc się do propozycji Radnego Pana 
Roberta kultysta, powiedziała: „Nie można przenieść tych pieniędzy do rezerwy, ponieważ nie 
tworzy się rezerw w ciągu roku budżetowego. Rezerwę można tworzyć jedynie przy 
uchwalaniu budżetu.” 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – zaproponował, aby na Galę boksu przeznaczyć 20 tys. zł, zaś 
100 tys. zł przesunąć jako środki pozostałe, zmieniając § 1 pkt 1 projektu uchwały, który 
otrzyma treść – „Zwiększa się dochody budżetu Miasta Rzeszowa o kwotę 566 954 zł, 
w pkt 2 – Zwiększa się wydatki budżetu Miasta Rzeszowa o kwotę 566 954 zł.” 
 
Radny Pan Jan Mazur – w imieniu Klubu „Rozwój Rzeszowa” zgłosił poprawkę o zmianę 
zapisu w uzasadnieniu projektu uchwały, polegającą na wprowadzeniu zapisu:  
„Dodatkowe środki zapisane na promocję miasta poprzez sport planuje się przeznaczyć na: 

- Galę boksu zawodowego – 80 000 zł, 
- Turniej kwalifikacyjny do mistrzostw świata w piłce siatkowej kobiet 

– 180 000 zł, 
- Inne imprezy promujące miasto – 40 000 zł.” 



 

 

Przystąpiono do głosowania wniosków: 
 
Wniosek Radnego Pana Jacka Kiczka – o zmianę zapisu: w § 1 pkt 1 – „Zwiększa się 
dochody budżetu Miasta Rzeszowa o kwotę 566 954 zł, w pkt 2 – Zwiększa się wydatki 
budżetu Miasta Rzeszowa o kwotę 566 954 zł” przy 20 tys. zł na Galę boksu i 100 tys. zł do 
podziału za 2 tygodnie.  
Powyższy wniosek nie został przyjęty. Wynik głosowania: „za” – 7 głosów, przeciw – 17, 
głosów wstrzymujących 7. 
 
Wniosek Klubu Radnych „Rozwój Rzeszowa” zgłoszony przez Radnego Pana Jana 
Mazura – o zmianę zapisu w uzasadnieniu „Wydatki”, która otrzymuje brzmienie: 
„Dodatkowe środki zapisane na promocję miasta poprzez sport planuje się przeznaczyć na: 

- Galę boksu zawodowego – 80 000 zł, 
- Turniej kwalifikacyjny do mistrzostw świata w piłce siatkowej kobiet 

– 180 000 zł, 
- Inne imprezy promujące miasto – 40 000 zł. 

Powyższy wniosek został przyjęty. Wynik głosowania: „za” – 24 głosy, przeciw – 6 i 1 głos 
wstrzymujący. 

 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /wraz 

z autopoprawką/, została przyjęta 24 głosami „za”, przy 6 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym. 

 
Ad. 5. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji 
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
Następnie przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 12 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że: 
- Komisja Ekonomiczno – Budżetowa, 
- Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji 
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r., 
w zaproponowanej wersji, została przyjęta jednomyślnie (30 głosami „za”). 

 
 
Ad. 6. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Rzeszowa w sprawie zaciągania 
zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną 
w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 
przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu/. 



 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że: 
- Komisja Ekonomiczno – Budżetowa, 
- Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Rzeszowa w sprawie zaciągania 
zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę 
ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r., w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 
 
Ad. 7. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 
przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 14 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok, w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (30 głosami „za”). 

 
 
Ad. 8. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian w planie finansowym Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 
przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok, w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (27 głosami „za”). 

 
 
Ad. 9. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian w planie finansowym Powiatowego Funduszu Ochrony 



 

 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 
przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmian w planie finansowym Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok, w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (27 głosami „za”). 

 
 

Ad. 10. 
Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości na czas nieoznaczony. Przedstawił uzasadnienie do 
przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 17 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na czas 
nieoznaczony, w zaproponowanej wersji, została przyjęta jednomyślnie (26 głosami 
„za”). 

 
 

Ad. 11. 
Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej Nr 1 w Rzeszowie oraz Technikum Uzupełniającego Nr 1 w Rzeszowie. 
Przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 18 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja Edukacji 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 1 w Rzeszowie 
oraz Technikum Uzupełniającego Nr 1 w Rzeszowie, w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 
 
 
 



 

 

Ad. 12. 
Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej Nr 3 w Rzeszowie. Kolejno przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu 
uchwały /projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 19 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja Edukacji 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 3 w Rzeszowie, 
w zaproponowanej wersji, została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 
 
Ad. 13. 
Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Placówek 
Oświatowo-Wychowawczych w Rzeszowie oraz likwidacji Ogniska Pracy Pozaszkolnej 
w Rzeszowie i Ogrodu Jordanowskiego Nr 1 w Rzeszowie. Przedstawił uzasadnienie do 
przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 20 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja Edukacji 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radny Pan Waldemar Szumny – zapytał: „Jak wyglądać będzie nowa struktura boisk 
realizowanych w ramach Programu „Orlik”?” 
 
Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że: 
„Międzyszkolny Ośrodek Sportowy zajmie się orlikami, ich działalnością. Będzie prowadził 
zajęcia pozaszkolne.” 
 

Uchwała w sprawie rozwiązania Zespołu Placówek Oświatowo-Wychowawczych 
w Rzeszowie oraz likwidacji Ogniska Pracy Pozaszkolnej w Rzeszowie i Ogrodu 
Jordanowskiego Nr 1 w Rzeszowie, w zaproponowanej wersji, została przyjęta 
jednomyślnie (23 głosami „za”). 

 
 
Ad. 14. 
Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 
w ramach Programu „Młodzież w Działaniu” Akcja 1 – Młodzież dla Europy 1.1 – Wymiana 
Młodzieży. Następnie przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 21 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja Edukacji 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 



 

 

 
Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu 

„Młodzież w Działaniu” Akcja 1 – Młodzież dla Europy 1.1 – Wymiana Młodzieży, 
w zaproponowanej wersji, została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 
  
 
Ad. 15. 
Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji 
projektów w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci. Następnie 
przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 22 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja Edukacji 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach Programu 
„Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci, w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 
 

Ad. 16. 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Komisji Regulaminowo-Statutowej Rady Miasta – 
w imieniu Komisji przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę Rady Miasta Rzeszowa 
z dnia 27 listopada 2007 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa. Następnie 
przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 23 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa z dnia 27 listopada 2007 r. 
w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa, w zaproponowanej wersji, została 
przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 
 
Ad. 17. 
Wykaz zarządzeń Prezydenta Miasta Rzeszowa od dnia 26 maja do 22 czerwca 2009 roku, 
przekazany radnym w formie pisemnej – stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
Ad. 18. 
Radny Pan Józef Pytlak - złożył pisemnie wniosek o treści: 
 

„Uprzejmie proszę Pana Prezydenta, w imieniu mieszkańców Osiedla Zwięczyca, 
o pomoc i interwencję w następującej sprawie: Ulica Zwięczycka na Osiedlu Zwięczyca jest 
w fatalnym stanie. Spowodowane to zostało głównie podczas prac remontowych przez 
MPWiK, między innymi podczas naprawy wałów ochronnych. Były obietnice MPWiK, że po 



 

 

zakończeniu prac remontowych ulica zostanie wyremontowana, jednak tylko na obietnicy się 
skończyło. Jeszcze raz proszę Pana Prezydenta o pomoc w w/w sprawie.” 

 
Radny Pan Artur Berłowski - złożył pisemnie wniosek o treści: 
 

1. „Wnioskuję o 
dodatkowy środek transportu dla potrzeb obsługi mieszkańców przez pracowników 
Urzędu Miasta oraz MZDiZ. Urzędnicy często tłumaczą, że brak jest samochodu, żeby 
szybko przyjechać na dane osiedle, aby rozwiązać problem. 

2. Wnioskuję o analizę 
potrzeb kadr w wydziałach urzędu miasta i spółkach podległych miastu. Mieszkańcy 
postrzegają ten fakt poprzez zbyt długi okres oczekiwania na rozwiązanie spraw. 
Przyłączamy nowe tereny, więc do obsługi będzie więcej mieszkańców oraz tereny. 

3. Mieszkańcy proszą o 
zamontowanie tabliczek z numerami domów, ponieważ wiele domów jest daleko 
oddalonych od głównej ulicy i są problemy z ich znalezieniem. 

4. W związku ze 
wstrzymaniem wykonania decyzji Premiera, dotyczącej mienia na Osiedlu Zwięczyca, 
co dalej z zamierzonymi inwestycjami?” 

 
Radny Pan Sławomir Gołąb - złożył pisemnie zapytanie o treści: 
 

1. „Czy w związku z fatalnym stanem technicznym ulicy Marcina Filipa planowany jest 
jej remont w najbliższym czasie i kiedy? 

2. Jakie warunki muszą zostać spełnione lub co musi się stać, czy wydarzyć, aby została 
podjęta decyzja budowy osłon przeciwhałasowych na ul. Warszawskiej?” 

 
Radna Pani Józefa Winiarska - złożyła pisemnie zapytanie o treści: 
 

1. „Mieszkańcy (mojego) Osiedla Przybyszówka, których działki przylegają do rzeki 
Przyrwy pytają, dlaczego nie koszone są jej brzegi, bo zarosły bardzo wysokimi 
chaszczami? 

2. Jednostka Miejskiej Straży Pożarnej prosi o zakup skokochronu. 
W naszym mieście brak jest tego sprzętu, a jest on bardzo potrzebny. 
Należy też dofinansować sprzęt dla ratownictwa chemicznego. 

 
Radna Pani Jadwiga Stręk - złożyła pisemnie zapytanie o treści: 
 

1. „Na wyremontowanej ul. Staromiejskiej pozapadały się studzienki, co zgłaszałam już 
wcześniej – nie zostały jednak naprawione. Jaki jest okres gwarancji na wykonanie 
ulicy? 

2. Na poprzedniej sesji zgłaszałam zły stan drogi dojazdowej prowadzącej od ul. 
Trembeckiego (naprzeciw MPK) do cmentarza na Staromieściu. Ponownie zgłaszam 
ten problem – wystarczy zasypać głębokie dziury żwirem. 13 stycznia 2009 r. 
poinformowano mnie, że w/w odcinek zostanie wyremontowany. 

3. Kiedy będzie kontynuowana budowa chodnika od ul. Warszawskiej do sklepu przy ul. 
Staromiejskiej? 

4. Na jakim etapie jest wykonanie zadania „Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych”? 
5. Zgodnie z odpowiedzią na interpelację z dnia 10 lutego 2009 r. miała zostać 

przeprowadzona analiza natężenia ruchu pojazdów oraz pieszych 



 

 

w rejonie skrzyżowania ul. Warszawskiej z ul. Staromiejską, celem określenia 
zasadności budowy sygnalizacji świetlnej. Czy została wykonana? 

6. Czy został wykonany pomiar natężenia hałasu wzdłuż ul. Warszawskiej? 
7. Powierzchnia remontowanej ulicy i chodników przy ul. Warszawskiej jest 

podwyższona w stosunku do posesji ok. 40 cm. Jak zostanie rozwiązana sprawa 
dojazdów do poszczególnych posesji? Chodzi o odcinki od krawężnika chodnika do 
granic posesji prywatnych. 

8. Na cmentarzu w Staromieściu niekoszona jest od dłuższego czasu trawa. Proszę 
o interwencję.” 

 
Radna Pani Małgorzata Rączy - złożyła pisemnie zapytanie o treści: 
 

„Uprzejmie proszę o odpowiedź, kiedy zostanie dokończona budowa płyty stadionowej 
w dzielnicy Przybyszówka na terenie przejętym po 1 stycznia 2008 roku. Przypominam, że na 
kilkakrotne moje zapytania w tej sprawie Pan Prezydent zawsze odpowiadał mi na „tak” 
z tym, że nakłady finansowe będą możliwe po tym, jak Miasto stanie się właścicielem tego 
terenu. Z tego co wiem przeszkody prawne znikną około połowy lipca 2009 r. po podpisaniu 
aktu notarialnego pomiędzy Gminą Miasto Rzeszów, a Gminą Świlcza.” 
 
Radna Pani Beata Ratajczak - złożyła pisemnie zapytanie o treści: 
 

    „Zwracam się z prośbą o udzielenie informacji dotyczącej terminu 
i sposobu realizacji wniosków zgłoszonych przez Radę Osiedla im. Gen. Andersa na spotkaniu 
w Miejskim Zarządzie Dróg i Zieleni w dniu 29 kwietnia 2009 r.: 

- poprawienie nawierzchni ciągu pieszo-jezdnego (drogi pożarowej) do bloku przy ul. 
Mikołajczyka 14 (sprawa jest bardzo pilna) oraz przewidzieć miejsca parkingowe do 
wjazdu po lewej stronie na pustym obszarze, 

- dopasowanie geometrii dojazdów na parkingu przy sklepie Biedronka, 
- znak „zakaz zatrzymywania” na łuku przy bloku 12 ul. Mikołajczyka 

w kierunku pętli, 
- poprawić miejsca parkingowe z nieestetycznymi przerwami na zasuwy gazu (ul. 

Broniewskiego), 
- wykonanie remontu nawierzchni na ul. Zwierzynieckiej i Skubisza (ewentualny parking 

za przychodnią), 
- powiększenie parkingu (ewentualne) przy ul. Wyzwolenia do bloku nr 21, 

z wjazdem od ul. Mikołajczyka.” 
 
Radny Pan Jacek Lasota - złożył pisemnie zapytanie o treści: 
 

„Czy w związku z tym, że Rzeszowska Izba Obrachunkowa zaskarżyła decyzję 
o ogłoszeniu przetargu na wypożyczalnię rowerów, władze Rzeszowa planują odwołać się od 
tej decyzji do RIO?” 

 
Radny Pan Adolf Gubernat - złożył pisemnie interpelację o treści: 
 
          „Proszę o rozważenie możliwości zakończenia remontu ul. Letniej, od skrzyżowania 
z ul. Wiosenną do końca, tzn. do ul. Mieszka I przy klubie „Zodiak”. W roku 2007 na tej ulicy 
była przeprowadzona wymiana linii wodno-kanalizacyjnej. MPWiK wykonał naprawę 
zniszczonej nawierzchni, ale po 2 latach nastąpiły daleko idące zniekształcenia jezdni, stąd 



 

 

potrzeba przeprowadzenia remontu, tym bardziej, że część wyremontowana w 2008 r. (od ul. 
Wiosennej do ul. Wrześniowej) wyraźnie odbiega na niekorzyść od reszty i budzi różnorodne 
uwagi mieszkańców tej ulicy.” 
Radny Pan Jan Mazur - złożył pisemnie interpelację o treści: 
 
          „W ostatnim czasie wykonano drenaż Ogródka Jordanowskiego. Jednakże nadal 
kałuże wody tam stoją i to nie tylko po ostatnich obfitych opadach. Niewykluczone, iż trzeba 
sprawdzić jak powyższe zadanie zostało wykonane.” 
 
Radni: Pani Maria Korczowska, Pan Zdzisław Daraż, Pan Jan Mazur, Pani Beata 
Ratajczak - złożyli pisemnie wniosek o treści: 
 
          „Składam wniosek o rozpatrzenie możliwości utworzenia w Rzeszowie Miejskiego 
Centrum Kultury. Rzeszów jako jedno z niewielu miast wojewódzkich nie ma takiego ośrodka. 
Spełniałby on rolę organizatora i koordynatora działalności kulturalnej Miasta. Wskazane 
jest zapewnienie lokalizacji, opracowanie projektu i zapewnienie środków na realizację 
projektu w budżecie Miasta.” 
 
Radny Pan Jacek Adamowicz – złożył pisemnie interpelację o treści: 
 

1. „Szanowny 
Panie Prezydencie od kilku lat Rada Osiedla Gen. Andersa wnioskuje 
o wyremontowanie ul. Ofiar Katynia (dojazdowej do ZSO Nr 1 oraz do Przedszkola 
Publicznego Nr 22). Wnioskowałem o to już w 2007 roku i zostałem zapewniony, że 
ulica zostanie wyremontowana w ramach bieżących remontów w 2008 r. Nadmienię, 
że we wrześniu, październiku br. zostanie oddany Środowiskowy Dom Samopomocy 
przy Zespole Szkół  Nr 1 przy ul. Ofiar Katynia. 
 

2. W chwili 
obecnej trwa remont kładki pod ul. Ofiar Katynia. Przedsiębiorcy przy tejże ulicy 
proszą o zainstalowanie znaku umożliwiającego zatrzymywanie się samochodów 
zaopatrzenia do 15 min. 

 
3. Proszę o 

wyremontowanie ciągu pieszego od ul. Ofiar Katynia do bloku nr 14 przy ul. 
Mikołajczyka (jest bardzo zdewastowany).” 

 
Radny Pan Andrzej Dec - złożył pisemnie wniosek o treści: 
 
          „Proszę o sprawdzenie, czy leży w naszych możliwościach zmiana procedury, która 
osobom chorym na Alzheimera, które otrzymały opiekunkę z MOPS-u, każe co jakiś czas 
przedkładać nowe zaświadczenie od psychiatry o konieczności korzystania z takiej opieki. 
Tymczasem każdy odrobinę zorientowany w tej sprawie wie, że w chorobie tej na poprawę nie 
można liczyć. A raczej wprost przeciwnie.” 
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki - złożył pisemnie wniosek o treści: 
 
          „W imieniu mieszkańców Osiedla Staroniwa, w nawiązaniu do informacji 
przekazanych przez dyrekcję Szkoły Podstawowej Nr 14 oraz Proboszcza Parafii Staroniwa 



 

 

o rozmowie z Prezydentem Miasta Rzeszowa na temat remontu boiska sportowego przy SP Nr 
14, zwracam się z prośbą o podanie konkretnej odpowiedzi w tej sprawie. Czy odbędzie się 
remont boiska sportowego na terenie SP Nr 14 i w jakim terminie?” 
 
 
 
Radny Pan Waldemar Szumny - złożył pisemnie zapytanie o treści: 
 
          „W związku z tym, że z porządku obrad LVII sesji został zdjęty punkt „Uchwała 
zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość i warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, sposób 
obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
wysokość i warunki wypłacania niektórych innych składników wynagrodzenia oraz nagród” 
proszę o odpowiedź na pytania:  

1. Jaka jest 
przeszkoda (i czy w ogóle jest), aby zawierać z dyrektorem jednostki oświatowej 
umowę cywilno-prawną w związku z realizacją przez dyrektora projektu 
finansowanego ze środków zewnętrznych, szczególnie EFS? 

2. Czy istnieje 
możliwość zawarcia takiej umowy i kto mógłby to zrobić?” 

  
Radny Pan Ludwik Szyszka - złożył pisemnie interpelację o treści: 
 
          „Uprzejmie informuję, że prace prowadzone przy przebudowie ul. Paderewskiego i Św. 
Rocha zostały przerwane przez wykonawców ze względu na brak środków finansowych. 
          Sytuacja taka powoduje bardzo duże utrudnienia w ruchu drogowym, ponieważ są to 
wybitnie główne drogi łączące osiedle Staroniwa i wszystkie miejscowości powiatu 
rzeszowskiego z centrum miasta Rzeszowa. 
          W związku z powyższym istnieje bardzo uzasadniona potrzeba zabezpieczenia 
dodatkowych środków finansowych w 2009 r. w wysokości umożliwiającej wykonanie 
planowanego zakresu rzeczowego w roku bieżącym.” 
 
Radni: Pan Jerzy Jęczmienionka i Pan Jacek Adamowicz - złożyli pisemnie wniosek 
o treści: 
 

1. „W imieniu 
mieszkańców Rzeszowa proszę o podjęcie decyzji w sprawie przedłużenia części 
kursów linii nr 13 MPK do Szpitala Wojewódzkiego przy ul. Lwowskiej. Informuję, że 
zgodnie z ustaleniami oraz pismem z MPK, linia nr 13 miała mieć już od miesiąca 
kwietnia br. wydłużone kursy i kursować według zmienionych rozkładów. Temat 
przedłużenia linii nr 13 był wielokrotnie zgłaszany przez mieszkańców oraz Radę 
Osiedla na spotkaniach z Władzami Miasta, które deklarowały podjęcie takiej decyzji, 
zgodnie z wnioskami mieszkańców. 
 

2. W imieniu 
Rad Osiedli Miasta Rzeszowa proszę o zrealizowanie wspólnego wniosku dotyczącego 
zakupu sceny estradowej (o wymiarach 9x8 m), która będzie w zarządzie Estrady 
Rzeszowskiej lub innej miejskiej instytucji – wykorzystywana byłaby do obsługi 
miejskich imprez kulturalnych – organizowanych przez Rady Osiedli na terenie 



 

 

Miasta. Nadmieniam, że pomimo wielu deklaracji i obietnic oraz wspólnego wniosku 
Rad Osiedli, sprawa nadal nie jest zrealizowana.” 
 

Radny Pan Jacek Adamowicz - złożył pisemnie interpelację o treści: 
 
          „Szanowny Panie Prezydencie zwrócił się do mnie Prezes Fundacji Podkarpackie 
Hospicjum dla Dzieci w Rzeszowie z prośbą o utwardzenie drogi dojazdowej do hospicjum. 
Pisma w tej sprawie były wysyłane do Pana Prezydenta. 
          Droga dojazdowa do Hospicjum w tej chwili nie nadaje się do użytku. Bez utwardzenia 
drogi nie będą mogli pracownicy Hospicjum dojeżdżać do ciężko chorych i umierających 
dzieci. Jest to jedyna tego typu placówka działająca na naszym terenie. 
         Bardzo proszę Pana Prezydenta o pilną interwencję w tej sprawie.” 
  
 
Na LVII sesji odbytej w dniu 23 czerwca 2009 roku Rada Miasta Rzeszowa podjęła 
następujące uchwały: 
 

1. Uchwała Nr LVII/927/2009 - w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji 
przedmiotowych.  

 
2.      Uchwała Nr LVII/928/2009 - zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podkarpackiemu w 2009 roku. 
 

3.      Uchwała Nr LVII/929/2009 - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.  
 

4.      Uchwała Nr LVII/930/2009 - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.  
 

5.     Uchwała Nr LVII/931/2009 - w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie 
podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta 
Rzeszowa na 2009 r. 

 
6.     Uchwała Nr LVII/932/2009 - w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Rzeszowa  

w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r.  

 
7.     Uchwała Nr LVII/933/2009 - w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu 

Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok.  
 

8.     Uchwała Nr LVII/934/2009 - w sprawie zmian w planie finansowym Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 

 
9.     Uchwała Nr LVII/935/2009 -  w sprawie zmian w planie finansowym Powiatowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 
 

10. Uchwała Nr LVII/936/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości na czas nieoznaczony. 

 
11.  Uchwała Nr LVII/937/2009 - w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 

1 w Rzeszowie oraz Technikum Uzupełniającego Nr 1 w Rzeszowie. 
 



 

 

12.  Uchwała Nr LVII/938/2009 - w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 
3 w Rzeszowie. 

 
13.  Uchwała Nr LVII/939/2009 - w sprawie rozwiązania Zespołu Placówek Oświatowo-

Wychowawczych w Rzeszowie oraz likwidacji Ogniska Pracy Pozaszkolnej  
w Rzeszowie i Ogrodu Jordanowskiego Nr 1 w Rzeszowie. 

 
14. Uchwała Nr LVII/940/2009 - w sprawie przystąpienia do realizacji projektu  

w ramach Programu „Młodzież w Działaniu” Akcja 1 – Młodzież dla Europy 1.1 – 
Wymiana Młodzieży. 

 
15. Uchwała Nr LVII/941/2009 - w sprawie przystąpienia do realizacji projektów  

w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci. 
 

16. Uchwała Nr LVII/942/2009 - zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa z dnia  
27 listopada 2007 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa. 

 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – w związku z wyczerpaniem 
porządku obrad dokonał zamknięcia LVII sesji Rady Miasta Rzeszowa. 

 
 
Na tym protokół zakończono. 

 
Obrady trwały od godz. 8.30 do 13.00. 

 
 
                                                                                   Przewodniczący 
                                                                             Rady Miasta Rzeszowa 

 
Protokołowała:                                                                       Konrad Fijołek 
 
Anita Topolska 
 
 

 

Zatwierdził: 

               Dyrektor 

Biura Rady Miasta Rzeszowa 

 

          Mirosław Kubiak 


